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                                                                                                                                                                       Abstract 

 

Abstract 
 

The original problem of research of association rules was to extract some 

correlations from binary data.  

Noting that the data are often quantitative, the problem has been extended for 

quantitative attributes by partitioning attribute domain and consequently mapping the 

quantitative problem to a binary one. However, such mapping generates sharp 

boundary problem.  

In order to avoid such problem, fuzzy sets have been considered. All existing 

approaches, assume that fuzzy sets are empirically given. For this purpose, an original 

approach is proposed in this work in order to generate automatically fuzzy partitions. 

Our approach is based on fuzzy clustering method. We also suggest how to find 

automatically the optimal number of the fuzzy sets by using validity indices. 

 
Key words: Data mining, association rules, fuzzy sets, fuzzy association rules, fuzzy 
clustering, validity indices, fuzzy resemblance measure. 
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                                                                                                                                                                       Résumé                             

 
 
 
 
Résumé 
 
 
 

Le problème original de recherche de règles d’association consistait à 

extraire certaines corrélations à partir de données binaires.  

Constatant que souvent les données sont quantitatives, le problème a été 

étendu. L’idée consiste à ramener le problème à un cas binaire. Cependant une 

telle transformation cause le problème de valeurs aux limites.  

Afin de pallier à ce problème, les ensembles flous ont été proposés. Toutes 

les approches existantes dans la littérature considèrent que les ensembles flous 

sont donnés d’une manière empirique. A cette fin, nous proposons dans notre 

mémoire une approche originale qui permet de générer automatiquement les 

partitions floues. Nous proposons aussi deux méthodes pour trouver le nombre de 

partitions floues. 

 
Mots clés : Fouille de données, Règles d’association, ensembles flous, Règles d’association 
floues, Segmentation floue, Indice de validité, Mesure de ressemblance floue. 
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